
Generalforsamling 21/1-2023

Til stede:
Fysisk: Maria Thy, Silja Nielsen, Cathrine Honore, Biver Drost, Sofie Slott, Gertrud
Simmelkiær.
Online: Louise Olesen, Louise Willingsøe, Mariane, Trine Nøddeskov Ipsen, Christine
Riisager.

1. Valg af dirigent - Silja Nielsen
2. Forpersonens beretning 2022

Vi har – dags dato – 144 medlemmer, hvilket er en lille stigning fra 137 ved sidste
års generalforsamling.

38 er nye medlemmer, som i det sidste år har taget beslutningen om at finde et
fællesskab af ligesindede. 106 af de 144, dvs. næsten 75%, er gengangere, der
sagde ja-tak til et år mere vel vidende hvad de gik ind til.

Og sikke et år, vi har haft! Vi er kommet ud af coronaens skygge, med nye erfaringer
om at mødes på vores digitale platforme. Og så har vi gudskelov kunne mødes
fysisk, ligesom vi plejede, og det har vi benyttet os af. Vi har mødtes til messer,
festivaler, skrivegrupper, receptioner, skrivedage og hyggedage.

Den store begivenhed for mange er sommerskriveferien, som bliver arrangeret af
frivillige (med et vist overlap af bestyrelsesmedlemmer) og igen i år var et stort
tilløbsstykke. Det er en uge, der virkelig skaber sammenhæng i HUF og
fællesskaber på tværs af landet, og det er af stor betydning for foreningen at der
hver år er frivillige der melder sig og får det hele til at gå så godt.

I København har HUF holdt hyggen ved lige bl.a. med den traditionelle julecafe,
trods en del sygdom, men i år har der også været holdt julecafe både i Odense og i
Aarhus, og generelt ser hufferne uden for København ud til at have fundet
fællesskaber og steder, hvor de kan mødes. Det er noget, vi i bestyrelsen er glade
for at hjælpe med og rigtig gerne vil forsætte med at bakke op om.

København har til gengæld i en årrække haltet efter Aarhus og Aalborg mht. en
skrivegruppe hvor huffere kan mødes, men den er blevet startet op igen i sommers
og fortsætter i det nye år.

Det var også i København, at Ditte Wiese holdt et populært kursus i efteråret.
Bestyrelsen har allerede opfordret hufferne til at pitche deres egen undervisning, så
vi i det nye år kan holde kurser i hele landet.

2022 var også året hvor HUF gik på Discord. Her har bestyrelsen startet online
skrivedage, som er blevet ført videre af de faste deltagere. Bestyrelsen står
naturligvis klar med støtte til arrangørerne, men det er awesome når medlemmerne
tager ejerskab på den måde.



I september havde vi for første gang en stand på Fantasyfestivalen, hvor vi helt klart
hører hjemme. Det blev et samlingssted for hufferne, og for nogle medlemmer var
det den sikre base der gjorde, at de tog afsted til Esbjerg. Op til festivalen fik vi også
skabt en proces, hvor flere huffere fik prøvet kræfter med at give og modtage
feedback. At give god feedback har været en kompetence, vores medlemmer har
efterspurgt, og jeg er glad for at vi har fundet en form hvor vi kan træne den.
Desuden gav udgivelsen af novellerne mulighed for hufferne til at vise, hvad de kan
til, også nogen af de mange huffere, som har svært ved at få foden indenfor hos et
forlag.

Når jeg ser på året samlet, ser jeg et fagligt netværk, der vokser på tværs af landet.
Vi mødes, vi skriver, vi taler. Vi udvikler vores kompetencer til at arbejde
selvstændigt og til at modtage og give konstruktiv feedback til hinanden. Og vi åbner
dørene for hinanden, ved at give mulighed for at kurser, ved at udgive, ved at
introducere hinanden på messer og festivaler, og ved at invitere hinanden til
forlagsreceptioner.

Jeg synes, at det været et godt år i HUF, og at vi som bestyrelse og medlemmer af
foreningen kan være stolte af vores indsats.

3. Aflæggelse af regnskab og budget
- Forslag: Kontingent forbliver lav.
- Billetprisen for sommerskriveferien bliver sat ned, så eventet kan gå i

minus.
- Se bilag

4. Vedtægtsændringer
- Elena Anna har forslået: at generalforsamlingen skal ligge på en fast

dato hvert år. Maria argumenterer imod, da det bliver meldt ud lang tid i
forvejen og det er vigtigere at bestyrelsen og dem, der har lyst til at
deltage skal kunne den dag.
Afstemning:
For: 1
Mod:11
Blankt: 1

- Biver har foreslået helt nye vedtægter. Argument: Der er blevet ryddet
op i vedtægterne. Gør det lettere at lave udgivelser og arrangementer.
Det bliver nemmere for foreningen og bestyrelsen at tage beslutninger
og lave afstemninger. Vi vil gerne blive en almennyttig forening, hvilket
nye vedtægter vil pege mod.
For: 12
Mod: 0
Blankt: 1

- Forslag om ny novellesamling. Fremsat af Biver og Maria.
HUF trænger til en udgivelse. Der er valgt YA, da fornemmelsen er det



er den genre, der er flest, der kan deltage i.
Spørgsmål: Louise Olesen - Er det vurderingsudvalget, der står for det
grafiske? Svar: Ikke nødvendigvis. Så man kan godt stå for det grafiske
og samtidig have en novelle med i antologien.
Argument: Cathrine- Der burde være mere end to i vurderingsudvalget,
da det er et stort arbejde. Påpeger, at det ikke er en vedtægtsændring,
så om det står under det forkerte punkt på dagsordenen.
For: 12
Mod: 0
Blankt: 1

5. Valg af forperson, næstforperson, kasserer, revisor og 3
bestyrelsesmedlemmer
- Maria Thy genopstiller som forperson.

Ingen begære hemmelig afstemning.
Enstemmigt vedtaget.

- Sofie Slott genopstiller som næstforperson
Ingen begære hemmelig afstemning.
Enstemmigt vedtaget.

- Gertrud Simmelkiær genopstiller som kasserer
Ingen begære hemmelig afstemning
Enstemmigt vedtaget

- Trine stiller op som revisor.
Ingen begære hemmelig afstemning
Enstemmigt vedtaget.

- Cathrine, Biver, Louise O, Louise W og Bjarke stiller op som menigt
bestyrelsesmedlem.
Hemmelig afstemning
Indstemt i bestyrelsen er:
Louise Lund Olesen
Biver Drost
Bjarke Sølverbæk

Stemmerne blev fordelt på følgende måde:



6. Fastsættelse af kontingent
- Maria, Sofie og Gertrud foreslår at kontingentet vedbliver det, det er nu.
- Biver er delvist enig, men mener at det bør sættes op til de faste

medlemmer, så vi bedre kan finansiere nye udgivelser osv. Han
forestlår at det bliver sat til 100 kr., for medlemmer, der allerede er
medlemmer.

- Louise synes at u/25 år kategorien bør være for studerende. Prisen
generelt kunne godt sættes op, men så bør der også være valuta for
pengene.

- Gertrud vil gerne have gravet dybt ned i egenkapitalen og foreslår at
det stadig er billigt i hvert fald det her år ud, hvor vi også har flere
arrangementer og udgifter.

- Cathrine mener ikke at en højere udgift vil give flere seriøse
medlemmer. Da hun har erfaring ved at kontingent på 150 også avler
medlemmer, der melder sig ind og som man ikke ser igen. Synes
prisen skal vedblive.

- Maria understreger at pengene ikke bare går til opsparing, men også
går tilbage til medlemmer. Ulempen ved studierabat er at det er meget
svært for os som bestyrelse at tjekke. Sofie tilføjer at vi før har haft
højere kontingent og højere egenbetaling.

- Forslag om at kontingentet vedbliver som det er.
Enstemmigt vedtaget.

7. Fastsættelse af dato for næste ordinære generalforsamling
- 27/1-2024 kl. 11

8. Eventuelt
- Cathrine roser for en god og konkret indkaldelse til generalforsamlingen
særligt den del, der har udpenslet bestyrelsesposterne.


